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1. Discussion 1. Bespreking

Le Ministre-President de 1'Executif demande Ie
rejet de la proposition d'ordonnance.

En effet, se fondant sur 1'article 114 du Code du
Logement, il a prepare un projet d'arrete sur le meme
objet, qu'il soumettra prochainement a 1'Executif.

Vu t'importance de ce futur arrete, il admet toute-
fois la possibilite de debattre en commission des
principes qui le sous-tendent.

L'auteur de la proposition d'ordonnance ne
conteste pas la base legale du projet d'arrete. Cepen-
dant cette base legale tres vague a pour consequence
qu'une matiere importante pour le logement en
Region bruxelloise sera reglee sans debat democrati-
que au sein du Conseil.

La possibilite pour 1'Executif de prendre par arrete
des mesures urgentes n'empeche pas la Commission
ou le Conseil de discuter une proposition d'ordon-
nance.

II aurait souhaite voir un cadre legal precis fixe par
ordonnance, les principaux parametres d'octroi des
primes pouvant etre fixes par arretes d'execution. Des
amendements a la proposition permettraient de reali-
ser cet obJectif.

Le Ministre-President souligne qu'il n'est pas op-
pose au principe d'une ordonnance-cadre en cette
matiere. Cependant, il est urgent de publier 1'arrete
modifiant les primes a la renovation. Les dispositions
reglementaires actuelles ne repondent plus a la de-
mande d'une majorite de la population, d'une part, et
menent a 1'impasse financiere, d'autre part.

Un membre rappelle le principe « qui peut le plus
peut le moins ». S'il est possible de regler la matiere
par arrete, on peut a fortiori adopter une ordonnance
reglant 1'octroi des primes au logement. L'Executif
cherche a etouffer le debat au Conseil.

Un autre membre fait observer que 1'Executif a
legalement la possibilite de reglementer par arrete.
Les membres du Conseil, eux, ont toujours la possibi-'
lite de controler 1'action de 1'Executif. Les regles
democratiques sont respectees.

Le Ministre-President souligne que l'Ex6cutif n'a
les moyens de mener une politique propre que depuis
le vote des budgets de la Region par le Conseil, soit
mi-decembre 1989.

La modification du regime des primes au logement
est urgente et 1'Executif s'est attele rapidement a ce
dossier.

De Minister-Voorzitter van de Executieve vraagt
de verwerping van het voorstel van ordonnantie.

Inderdaad, steunend op artikel 114 van de Huisves-
tingscode heeft hij, over hetzelfde onderwerp, een
ontwerp van besluit voorbereid, dat hij binnenkort
aan de Executieve zai voorleggen.

Gezien het belang van dit toekomstig besluit, stemt
hij toch in met de mogelijkheid de onderliggende
principes te bespreken in commissie.

De auteur van het voorstel van ordonnantie betwist
de wettelijke basis van dit ontwerp van besluit niet,
Nochtans heeft deze zeer vage wettelijke basis tot
gevolg dat een voor de huisvesting in het Brussels?
Gewest belangrijke aangelegenheid zonder democra-
tisch debat in de Raad zai worden geregeld.

De mogelijkheid voor de Executieve door besluit
dringende maatregelen te nemen belet de Commissie
of de Raad niet een voorstel van ordonnantie te
bespreken.

Hij had gewenst dat een duidelijk wettelijk kader
per ordonnantie werd vastgelegd, de voornaamste
parameters voor de toekenning van de premies zou-
den door uitvoeringsbesluiten kunnen worden be-
paald. Amendementen op het voorstel zouden ook de
verwezenlijking van dit doel toelaten.

De Minister-Voorzitter benadrukt dat hij zich niet
verzet tegen een kader-ordonnantie in zake. Nochtans
moet het besluit tot wijziging van de renovatiepremies
dringend worden gepubliceerd. Enerzijds, beant-
woorden de huidige reglementaire bepalingen niet
meer aan de vraag van een meerderheid van de bevol-
king, anderzijds leiden zij tot een financiele impasse.

Een lid herinnert aan het principe « Kom je over de
bond, dan kom je over de staart ». Als het mogelijk is
deze materie per besluit te regelen, kan men a fortiori
een ordonnantie goedkeuren die de toekenning van
de huisvestingspremies regelt. De Executieve poogt
het debat in de Raad te verhinderen.

Een ander lid merkt op dat de Executieve wettelijk
de mogelijkheid heeft bij besluit reglementair op te
treden. De leden van de Raad kunnen altijd de
handelingen van de Executieve controleren. De de-
mocratische regels worden nageleefd.

De Minister-Voorzitter benadrukt dat de Execu-
tieve slechts sedert de stemming van de begrotingen
van het Gewest door de Raad, namelijk half decem-
ber 1989, over de nodige middelen beschikt om een
eigen beleid te voeren.

De wijziging van het premiestelsel voor de huisves-
ting is dringend en de Executieve heeft dit dossier snel
aangepakt.
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Sans reforme des primes, des difficultes budgetaires
sont a craindre, a savoir une impasse de 155 millions
aux articles relatifs aux primes de renovation et de
contort du budget 1990.

Le projet d'arrete est pret. Cependant, Ie Ministre-
President est d'accord d'en debattre les principes
fondamentaux en commission avant son depot devant
1'Executif.

Un membre ne conteste pas 1'option de 1'Executif
de regler la matiere par arrete plutot que par ordon-
nance. II deplore cependant qu'a 1'occasion de la
discussion de la presente proposition d'ordonnance, la
Commission ne soit pas saisie du texte du projet
d'arrete ou d'une note sur le systeme de primes
prevues par le projet d'arrete.

L'auteur de la proposition d'ordonnance ne croit
pas a 1'emballement budgetaire et regrette que 1'Exe-
cutif prefere regler la modification des primes au
logement par arrete plut6t que par ordonnance.

2. Votes

Les articles 1" a 16 et 1'ensemble de la proposition
d'ordonnance sont rejetes par 7 voix centre 4.

Le present rapport est approuve a 1'unanimite des
13 membres presents.

Zonder hervorming van de premies, zijn er budget-
taire moeilijkheden te vrezen namelijk een impasse
van 155 miljoen in de artikelen,betreffende de renova-
tie- en comfortpremies van de begroting 1990.

Het ontwerp van besluit is klaar. Toch stemt de
Minister-Voorzitter ermee in de fundamentele prin-
cipes ervan in commissie te bespreken, voor het bij de
Executieve wordt neergelegd.

Een lid betwist de keuze van de Executieve om
deze materie bij besluit te regelen in plaats van bij
ordonnantie niet, maar hij betreurt wel dat, ter
gelegenheid van de bespreking van onderhavig voor-
stel van ordonnantie noch de tekst van het ontwerp
van besluit, noch een nota over het door het ontwerp
van besluit voorziene premiestelsel aan de Commissie
werd voorgelegd.

De auteur van het voorstel van ordonnantie gelooft
niet in begrotingsmoeilijkheden en betreurt dat de
Executieve verkiest de wijzigingen aan de huisves-
tingspremies bij besluit te regelen in plaats van bij
ordonnantie.

2. Stemmingen

De artikelen 1 tot 16 en het geheel van het voorstel
van ordonnantie worden verworpen met 7 stemmen
tegen 4. .

Dit verslag wordt eenparig door de 13 aanwezige
leden aangenomen.

Le Rapporteur, Le President,
M. VANDENBUSSCHE J. DEMANNEZ

De Rapporteur, De Voorzitter,
M. VANDENBUSSCHE J. DEMANNEZ


